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Burduja: Încercam sa scadem si mai mult facturile la energie electrica si gaze 

Ministerul Energiei va veni cu propuneri pentru eventuale  ajustari ale Ordonantei 27/2022, care instituie

schema pentru plafonarea  preturilor la energie electrica si gaze naturale, în urma unei analize  tehnice, a

afirmat, miercuri, ministrul Energiei, Sebastian Burduja, la  briefingul de la finalul sedintei de Guvern.

Potrivit acestuia, cel mai important mesaj pentru toti românii este ca "vor plati cel mult cât au platit pâna acum".

"Noi încercam sa scadem si mai tare facturile. Ar putea sa plateasca  doar mai putin, mai mult nu vor plati.

Plafoanele maxime ramân la fel", a  sustinut el.

 

Burduja a precizat ca preturile la energie electrica si gaze naturale au  scazut, "daca ne raportam la aceeasi

perioada a anului sau la vârful  crizei energetice, dar este o poza în timp si o evolutie dinamica".

"Dupa cum stiti, un furnizor nu cumpara toata cantitatea de energie  electrica sau de gaze naturale pe care are

nevoie sa o furnizeze  populatiei sau agentilor comerciali de pe bursa, de pe piata zilei  urmatoare. Are contracte

care se încheie de sase luni, de un an de zile -  si se face o medie a preturilor. Mai mult decât atât, si pe schema 

actuala, la gaze naturale, stiti foarte bine, avem un plafon de 0,31 lei  kilowatt-ora, dar sunt furnizori care

factureaza sub plafon - si orice  român se poate uita pe factura acasa, cum am facut si eu. Am vazut ca,  de

exemplu, sunt facturat undeva la 0,24 - 0,26 lei kilowatt-ora, deci  se poate merge sub acest plafon. Sigur, acum

desfasuram o analiza  tehnica si o sa venim cu propuneri pentru eventuale ajustari ale  Ordonantei 27", a spus

Burduja.

El a subliniat ca, în acest moment, schema de compensare-plafonare este valabila pâna în martie 2025.

"Ea (schema de compensare-plafonare - n. r.) seteaza niste plafoane  maxime, cum v-am dat exemplu la gaz, 0,31

lei kilowatt-ora. Asta nu  înseamna ca un furnizor trebuie sa factureze la plafonul maxim.  Preturile în piata libera

au scazut. Sunt furnizori care, fiind totusi  într-o piata competitiva, în care se bat pentru a atrage clienti, au  mers

sub acest plafon. Acum ne uitam daca exista vreo modalitate în care  sa putem sa determinam scaderi si mai mari

ale preturilor. Ca obiectiv  de politica publica este ca facturile românilor sa ramâna la fel sau sa  scada. Noi ne-am

dori sa le scadem dar, în acelasi timp, când intervii  asupra unei scheme, te poti expune unor situatii dinamice în

piata  internationala si pe energie electrica si pe gaze. Suntem cu doua  razboaie, suntem cu evolutii greu de prezis

de catre oricine. Şi,  atunci, decât sa modificam de foarte multe ori aceasta schema, noi am  preferat o stabilitate", a

explicat seful de la Energie.
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